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Bilaga 3 till kommunfullmäktiges protokoll 2005-12-12  § 6

Svar på interpellation(2005:55) av Mats G Nilsson om möjlighet för äldre till en rik
fritid och utevistelse

I kommunfullmäktiges budget för 2005 har satsningar med totalt 18,0 mnkr gjorts i syfte att
öka de äldres möjligheter till utevistelse och fritidsaktivteter. Medlen ingår i den generella
delen i äldreomsorgens resursfördelningssystem och har fördelats till stadsdelsnämnderna i
fördelningsnyckeln.

1. Har de 18 miljonerna tilldelats stadsdelsnämnderna ?
    Ja.

2. Om ja, hur ser fördelningen mellan stadsdelarna ut?

De ser ut enligt följande:

 SDN

%
fördelning
ur generell
nyckel

fördelning av
18 mnkr

01 Kista 2,37 0,40
02 Rinkeby 0,78 0,10
03 Spånga - Tensta 2,46 0,40
04 Hässelby - Vällingby 7,11 1,30
06 Bromma 8,10 1,50
08 Kungsholmen 8,12 1,40
09 Norrmalm 6,82 1,20
10 Östermalm 11,30 2,00
12 Maria-Gamla stan 8,66 1,60
13 Katarina-Sofia 4,76 0,90
14 Enskede - Årsta 7,15 1,30
15 Skarpnäck 5,21 0,90
18 Farsta 7,50 1,40
20 Vantör 4,96 0,90
21 Älvsjö 2,76 0,50
22 Liljeholmen 3,83 0,70
23 Hägersten 4,82 0,90
24 Skärholmen 3,28 0,60
Summa 100,00 18,00

Det bör nog påpekas att medlen inte är ”öronmärkta” med det belopp som står i tabellen utan
ingår i den totala ramen som resp. stadsdelsnämnd har fått för äldreomsorgen.
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3. Om ja, hur kommer det sig att inte stadsdelsförvaltningarna eller SLK har denna
vetskap?

Naturligtvis måste Stadsledningskontoret(SLK) och stadsdelsförvaltningarna känna till den
budget som staden har och de uppdrag som står i budgeten. Jag har själv fått min information
från SLK. De tjänstemän som arbetar med äldreomsorg, kan söka denna information vid
förfrågan. Uppdraget i budgeten är ett vidsträckt uppdrag som innebär att stadsdelen ska öka
äldres möjlighet att komma ut och uppmuntra till fritidsaktiviteter.

4. Har borgarrådet någon aning om hur pengarna använts?

I samband med tertialrapport 2/2005 redovisar flera stadsdelsnämnder att satsningar gjorts för
att förbättra utemiljön i de särskilda boendeformerna. Rinkeby stadsdelsnämnd har t ex tagit
beslut om att rusta upp trädgård och uteplatser i anslutning till servicehusen. Till denna
satsning har stadsdelen också erhållit medel från stadsdelsförnyelsen. Promenader och
utevistelse beviljas under den här mandatperioden i allt större utsträckning som bistånd i hela
staden, till skillnad mot den förra mandatperioden när flera stadsdelsnämnder fattade beslut
om att detta inte ingick i biståndet. I Vantör och Liljeholmen pågår projekt med utevistelse
utan biståndsbedömning. Den äldre som har hjälp från hemtjänsten kan själv bestämma med
vårdbiträdet att idag tar vi en promenad. 4 - timmars - projektet med förenklad
biståndsbedömning i Hägersten och Norrmalm innebär också möjlighet till utevistelse.
Dessutom samarbetar stadsdelsnämnderna med frivilligorganisationer för att öka de äldres
möjligheter till utevistelse och aktiviteter. Rinkeby, Vantör och Norrmalms stadsdelsnämnder
har under hösten öppnat nya verksamheter för sociala aktiviteter och gemenskap.

På Kungsholmen har medel satsats på generella fritidsaktiviteter utan behovsbedömning via
Baltzar ett frivillig- och anhörigcenter. De erbjuder friskvårdsaktiviteter i form av gågrupper
och sittgympa och möjlighet att spela boule och kubb. I Hässelby-Vällingby har ett
friskvårdcenter öppnats på Hässelby Gårds seniorboende. De erbjuder styrketräning och
gymnastikgrupper och promenader.

5. Om ja, hur kan det komma sig att inte stadsdelsförvaltningarna eller
Stadsledningskontoret har denna vetskap?

Stadsdelen bör känna till hur de har använt sina resurser och likaså Stadsledningskontoret. Se
ovan.

6. Är det en rimlig ordning att fullmäktige fattar beslut som inte går att följa upp på
annat sätt än förhoppningsvis genom en interpellation till finansborgarrådet?

Den normala gången när det gäller återrapportering av uppdrag i budgeten och avsättningar
för vissa ändamål är en rapportering i tertialrapport 2 och en slutredovisning i
verksamhetsberättelse och bokslut. Exempelvis utreder Kungsholmens stadsdelsnämnd för
närvarande om biståndshandläggarna i ökad utsträckning har beviljat utevistelse. Det är inte
en siffra som är lätt att ta fram utan det kräver en ordentlig utredning. Kommunfullmäktiges
uppdrag har den här mandatperioden varit tydligt när det gäller utevistelse och
fritidsaktiviteter.

Härmed anser jag mig ha besvarat interpellationen.

Stockholm den 25 november 2005
Margareta Olofsson


